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ΠΡΟΣ: ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ

                                                       
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΔΗΜΟΣ ΙΛΙΟΥ
Δ/ΝΣΗ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
Πληροφορίες: Άννα Παπαμιχαήλ 
Δ/νση: Μπίμπιζα 1
Τ.Κ.:     131 22                                                        
ΤΗΛ:     213-20 30 188, 149
e-mail:  annapapamichail@ilion.gr 

ΘΕΜΑ:  Υλοτομία ή μη δέντρων σε διάφορα σημεία του Δήμου.

Η Διαπαραταξιακή Eπιτροπή, όπως αυτή ορίστηκε με την υπ’ αρ. 027/2024 Α.Δ.Σ., η 
οποία τροποποιήθηκε με την υπ’ αρ. 048/2025 ΑΔΣ, για να εισηγείται προς το Δ.Σ. 
την υλοτομία ή μη δέντρων για τη χρονική περίοδο από 26.01.2024 έως 30.06.2026, 
απαρτίζεται από τους Δ.Σ.: κ.κ. Γκόγκο Κωνσταντίνο, Δρακόπουλο Νικόλαο, Μπλέτσα 
Θεόδωρο, Λιόση Αθανάσιο, Γεωργοπούλου Ελένη, Χαραλαμπόπουλο Ιωάννη, Ρήγα 
Παναγιώτη και Μπατσή Χρήστο και τους υπαλλήλους του Δήμου: κα 
Δημητρακοπούλου Αγγελική, με αναπληρωτή αυτής τον κο Σκεντέρη Κωνσταντίνο, 
και κα Παπαμιχαήλ Άννα, με αναπληρώτρια αυτής την κα Ράππου Μαριάνθη.
Η επιτροπή συνεδρίασε στον 3ο όροφο του Δημαρχιακού Μεγάρου την Τετάρτη 14-
05-2025.

Παρόντες ήταν οι κ.κ. :
1. Γκόγκος Κωνσταντίνος
2. Δρακόπουλος Νικόλαος
3. Γεωργακοπούλου Ελένη
4. Χαραλαμπόπουλος Ιωάννης 
5. Λιόσης Αθανάσιος 
6. Δημητρακοπούλου Αγγελική
7. Παπαμιχαήλ Άννα 

Απόντες ήταν οι κ.κ.:
8. Μπατσής Χρήστος
9. Ρήγας Παναγιώτης 
10. Μπλέτσας Θεόδωρος

Αφού εξέτασε τα υποβληθέντα αιτήματα σχετικά με την υλοτομία ή μη δέντρων σε 
διάφορα σημεία του Δήμου (πεζοδρόμια – κοινόχρηστοι χώροι), εισηγείται προς το 
Δημοτικό συμβούλιο:

mailto:annapapamichail@ilion.gr
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Α. Τη διατήρηση των δέντρων (μη υλοτομία) στις παρακάτω περιπτώσεις:

1. Καλαμπάκας 4
Σχετική η υπ’ αριθ. πρωτ.: 17590/08-05-2025 αίτηση της κας Αδαμαντίας Λέμη με την 
οποία αιτείται το αυστηρό κλάδεμα ή την πλήρη εκρίζωση δέντρων γιατί 
δημιουργούν πρόβλημα. Σύμφωνα με την αίτηση στο πεζοδρόμιο της οικίας της 
υπάρχουν φυτεμένα πέντε πολύ γέρικα δένδρα άνω των 35 ετών τα οποία έχουν 
αρχίσει να γίνονται επικίνδυνα για πεζούς κ διερχόμενα αυτοκίνητα. Συγκεκριμένα η 
οδός Καλαμπάκας είναι ένας από τους στενός και μικρός δρόμος όπου 
δημιουργούνται προβλήματα λόγω του μικρού φάρδους των πεζοδρομίων  και του 
συχνού παρκαρίσματος αυτοκινήτων  από τη μεριά του super market. Τα δένδρα 
είναι αρκετά ψηλά και κλείνουν με τα κλαδιά τους μεγάλο μέρος του δρόμου με 
αποτέλεσμα η διέλευση ψηλών φορτηγών να είναι δύσκολη κ να ακουμπούν σε 
αυτά. Το τελευταίο μάλιστα από αυτά είναι το πιο φαρδύ κ ψηλότερο κ έχει πάρει 
κλίση με κίνδυνο σε μια μεγάλη νεροποντή κ αέρα να πέσει.
Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκονται τα εν λόγω 
δέντρα, επί της οδού Καλαμπάκας 4, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Σε πεζοδρόμιο 
πλάτους  0,80 μ. περίπου φύονται πέντε (5) λέιλαντ διαφορετικής ανάπτυξης σε 
ύψος και πλάτος. Συγκεκριμένα, μετρώντας από αριστερά προς τα δεξιά: 
Δέντρο Νο 1: Ευθυτενές, πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης, ύψους 8μ. περίπου, η κόμη 
του αναπτύσσεται προς το οδόστρωμα.
Δέντρο Νο 2: Ευθυτενές, ικανοποιητικής βλαστικής ανάπτυξης, μικρού ύψους, 3μ. 
περίπου.
Δέντρο Νο 3: Ευθυτενές, πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης με έντονη ξήρανση κλάδων 
από την αριστερή μεριά, ύψους 5μ. περίπου.
Δέντρο Νο 4: Ευθυτενές, μέτριας βλαστικής ανάπτυξης, με έντονη ξήρανση κλάδων, 
ύψους 4μ. περίπου.
Δέντρο Νο 2: Ευθυτενές, πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης, ύψους 5μ. περίπου.

Και στα πέντε δέντρα παρατηρήθηκαν, μακροσκοπικά, σημάδια προσβολής από 
μυκητολογική ασθένεια, με εντονότερη προσβολή στα δέντρα Νο 3 και Νο 4. Στα 
υπόλοιπα τρία δέντρα η προσβολή βρίσκεται σε αρχικό στάδιο. Διαπιστώθηκε η 
ανάγκη καλλιεργητικών φροντίδων των δέντρων.
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Εικόνα 1 Δέντρο Νο 3

Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία των δέντρων, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτών. 
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών πρασίνου) προβεί στις 
απαραίτητες καλλιεργητικές φροντίδες των δέντρων.

2. Πεζόδρομος πάροδος Λαγκαδίου
Σχετική  η από 17-04-2025 ηλεκτρονική αλληλογραφία του τμήματος εφαρμογών 
πρασίνου με την οποία αιτείται τον έλεγχο δέντρου στον πεζόδρομο της παρόδου 
Λαγκαδίου από την μεριά της οδού Ολυμπίας 31, γιατί η εικόνα του απασχολεί. 
Πραγματοποιήθηκε αυτοψία στο σημείο στις 23-04-2025 όπου διαπιστώθηκαν τα 
εξής: επί του πεζοδρόμου φύεται δέντρο χαρουπιάς μεγάλου ύψους (περίπου 9μ.) 
και πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης. Το δέντρο έχει κλίση προς τον πεζόδρομο και τον 
δρόμο με περίμετρο κορμού 2μ. περίπου. Μακροσκοπικά η υγεία του κρίνεται 
αρκετά καλή χωρίς σημάδια σήψης ή ασθένειας.

Εικόνα 2 Δέντρο Νο 4
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Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά τη διατήρηση (μη υλοτομία) αυτού καθώς 
μακροσκοπικά η κατάσταση της υγείας του κρίνεται καλή. Προτείνεται όπως η 
αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών πρασίνου) προβεί στις απαραίτητες 
καλλιεργητικές φροντίδες για την μείωση του όγκου της κόμης του.

Β. Τη μερική διατήρηση των δέντρων (μη υλοτομία) στην παρακάτω περίπτωση:

3. Αχιλλέως 56
Σχετική  η υπ’ αρ. πρωτ. 16241/29-04-2025 αίτηση της κας Ζαμπιάκη Νεκταρίας, με 
την οποία αιτείται την υλοτομία δύο δέντρων γιατί δημιουργούν πρόβλημα. Όπως 
αναφέρεται στην αίτηση, έξω από την οικία της υπάρχουν 2 ελιές και μία μουριά. Η 
μουριά είναι άρρωστη και έχει γεμίσει τρύπες σε όλο τον κορμό της. Αιτείται την 
κοπή της μουριάς καθώς μπορεί να μολύνει και άλλα δέντρα και γιατί έχει 
καταστρέψει το πεζοδρόμιο. Επίσης, η μία εκ των δύο ελιών που είναι κάτω από 70 
ετών έχει μεγαλώσει πάρα πολύ και έχει καταστρέψει το πεζοδρόμιο αλλά επίσης ο 
κορμός της εφάπτεται στον δρόμο με αποτέλεσμα πολλά αυτοκίνητα να έχουν 
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χτυπήσει στην προσπάθεια τους να παρκάρουν. Δεδομένου ότι είναι δίπλα στο 
εμπορικό κέντρο η κινητικότητα στο σημείο είναι αρκετά συχνή. Επιπλέον, έχει 
δημιουργηθεί πρόβλημα και στην μάντρα της οικίας με αποτέλεσμα να πρέπει να 
φτιάξει νέα.

Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκονται τα εν λόγω 
δέντρα επί της οδού Αχιλλέως 56, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Σε πεζοδρόμιο 
πλάτους 1,45 μ. περίπου φύονται δύο ελαιόδεντρα και ένα δέντρο μουριάς. Το 
δέντρο  μουριάς έχει ύψος περίπου 5μ., είναι ευθυτενές, με περίμετρο κορμού 1μ. 
περίπου. Στον κορμό της παρατηρήθηκαν μεγάλες οπές από στοές εντόμων και 
αλλοιώσεις/έλκη, γεγονός που υπονοεί την έντονη προσβολή του δέντρου από το 
ξυλοφάγο έντομο Xylotrechus chinensis. Το ελαιόδεντρο αριστερά είναι μεγάλου 
ύψους (7μ. περίπου), έχει περίμετρο κορμού 1,4μ., με πλούσια βλαστική ανάπτυξη. 
Ο λαιμός του δέντρου εκτείνεται ελαφρώς έξω από το πλάτος του πεζοδρομίου. Το 
δεξιά ελαιόδεντρο είναι μέτριου ύψους (5μ. περίπου) με περίμετρο κορμού γύρω 
στο 1μ. και πλούσιας βλαστικής ανάπτυξης. Και τα τρία δέντρα έχουν υποστεί 
κλάδεμα. Μακροσκοπικά, η κατάσταση υγείας των ελαιόδεντρων κρίνεται καλή. 
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Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία των δέντρων, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά α) την διατήρηση (μη υλοτομία) των δύο 
ελαιόδεντρων καθώς μακροσκοπικά η κατάσταση της υγείας τους κρίνεται καλή και 
β) την άμεση απομάκρυνση (υλοτομία) του δέντρου μουριάς λόγω της έντονης 
προσβολής του από ξυλοφάγο έντομο Xylotrechus chinensis προκειμένου να 
αποφευχθεί πιθανότητα πτώσης του δέντρου από έντονα καιρικά φαινόμενα, αλλά 
κυρίως για τον περιορισμό της εξάπλωσης του εντόμου στα γειτονικά δέντρα.  
Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών πρασίνου) προβεί στην 
υλοτομία του δέντρου μετά την έκδοση των απαραίτητων αδειών και όπως προβεί 
στην φύτευση νέου, προς αντικατάστασή του σε σημείο που να πληρούνται οι 
προδιαγραφές φύτευσης.

Γ. Την υλοτομία των δέντρων στις παρακάτω περιπτώσεις:

4. Πηνελόπης 47
Σχετική  η υπ’ αρ. πρωτ. 18064/12-05-2025 αίτηση του κου Αγγελόπουλου 
Δημητρίου, με την οποία αιτείται την υλοτομία ενός δέντρου γιατί δημιουργεί 
πρόβλημα. Όπως αναφέρεται στην αίτηση, έξω από την οικία του υπάρχει ένα 
δέντρο του οποίου τα κλαδιά εκτείνονται μέσα στην αυλή και πέφτουν καρποί 
συνέχεια που κολλάνε και μεταφέρονται μέσα στην οικία. Επίσης, υπάρχει 
πρόβλημα και με τυχόν αυτοκίνητο που παρκάρει από κάτω. Τέλος, οι ρίζες του 
δέντρου έχουν σπάσει το πεζοδρόμιο και θέλει να προβεί σε αποκατάσταση του 
πεζοδρομίου.
Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη στο σημείο που βρίσκεται το εν λόγω δέντρο 
επί της οδού Πηνελόπης 47, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Σε πεζοδρόμιο πλάτους  
1,10 μ. περίπου φύεται ένα δέντρο μουριάς (Morus nigra). Το δέντρο  έχει ύψος 
περίπου 7μ., είναι ευθυτενές, με περίμετρο κορμού 1,20μ. περίπου. Στον κορμό της 
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παρατηρήθηκαν μεγάλες οπές από στοές εντόμων και αλλοιώσεις/έλκη και το 50% 
των κλάδων του ήταν ξερά, γεγονός που υπονοεί την έντονη προσβολή του δέντρου 
από ξυλοφάγο έντομο (πιθανόν το Xylotrechus chinensis). Σημειώνεται ότι στο 
σημείο έχει ήδη απομακρυνθεί δέντρο ίδιου είδους στο απέναντι πεζοδρόμιο με 
έντονα συμπτώματα σήψης εσωτερικά του κορμού.
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Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά την άμεση απομάκρυνση (υλοτομία) του 
δέντρου μουριάς λόγω της έντονης προσβολής του από ξυλοφάγο έντομο 
(Xylotrechus chinensis) προκειμένου να αποφευχθεί πιθανότητα πτώσης του δέντρου 
από έντονα καιρικά φαινόμενα, αλλά κυρίως για τον  περιορισμό της εξάπλωσης του 
εντόμου στα γειτονικά δέντρα. Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα 
εφαρμογών πρασίνου) προβεί στην υλοτομία του δέντρου μετά την έκδοση των 
απαραίτητων αδειών και όπως προβεί στην φύτευση νέου, προς αντικατάστασή του 
σε σημείο που να πληρούνται οι προδιαγραφές φύτευσης.

5. Πεζόδρομος πάροδος Λαγκαδίου
Σχετική  η από 17-04-2025 ηλεκτρονική αλληλογραφία του τμήματος εφαρμογών 
πρασίνου με την οποία αιτείται τον έλεγχο των δέντρων στην πάροδο Λαγκαδίου 
γιατί η εικόνα τους απασχολεί.
i) Κουτσουπιά από την μεριά της οδού Λαγκαδίου 8
Πραγματοποιήθηκε αυτοψία στο σημείο στις 23-04-2025 όπου διαπιστώθηκαν τα 
εξής: επί του πεζοδρόμου φύεται δέντρο κουτσουπιάς μεσαίου ύψους (περίπου 7μ.) 
με περίμετρο κορμού 0,90μ. περίπου. Το δέντρο έχει κλίση προς τον πεζόδρομο και 
μακροσκοπικά η υγεία του δεν κρίθηκε καλή. Παρατηρήθηκαν ρηγματώσεις στον 
κορμό και σημάδια σήψης στον λαιμό του δέντρου. Σημειώνεται ότι στο σημείο έχει 
απομακρυνθεί ήδη ακόμα ένα δέντρο με τα ίδια συμπτώματα όπου διαπιστώθηκε 
ότι υπήρξε εσωτερική σήψη του δέντρου.
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Εικόνα 1 Κουτσουπιά από την μεριά της οδού Λαγκαδίου
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Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά την υλοτομία του δέντρου κουτσουπιάς 
καθώς υπάρχει κίνδυνος πτώσης του δέντρου λόγω της κλίσης του και της σήψης 
που παρατηρείται μακροσκοπικά στον λαιμό του. Προτείνεται όπως η αρμόδια 
υπηρεσία (τμήμα εφαρμογών πρασίνου) προβεί στην υλοτομία του δέντρου μετά 
την έκδοση των απαραίτητων αδειών και όπως προβεί σε φύτευση νέου προς 
αντικατάστασή του στο ίδιο ή σε άλλο σημείο που να πληρούνται οι προδιαγραφές 
φύτευσης.

6. Φιλοκτήτου και Λ. Χασιάς
Σχετική  η από 14-04-2025 ηλεκτρονική αλληλογραφία του τμήματος εφαρμογών 
πρασίνου με την οποία αιτείται τον έλεγχο ενός δέντρου (φοίνικας) 
καθώς  απασχόλει πολύ η εικόνα του (επικίνδυνο προς πτώση).
Αρμόδια υπάλληλος του δήμου μετέβη την Τρίτη 15-04-2025 στο σημείο που 
βρίσκεται το εν λόγω δέντρο, στο πεζοδρόμιο της οδού Φιλοκτήτου στη 
διασταύρωση με την Λ. Χασιάς, όπου διαπιστώθηκαν τα εξής: Επί του πεζοδρομίου 
φύεται ένας φοίνικας μετρίου για το είδος του ύψους με κλίση προς τον δρόμο. 
Μακροσκοπικά η εικόνα του δεν κρίθηκε καλή αφού παρατηρήθηκαν σημάδια 
αλλοίωσης στον κορμό του.  
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Η επιτροπή αφού εξέτασε το θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους για τους 
οποίους αιτείται την υλοτομία του δέντρου, εισηγείται ομόφωνα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο όπως αποφασίσει σχετικά την υλοτομία του δέντρου καθώς η κατάσταση 
της υγείας τους μακροσκοπικά κρίνεται ανησυχητική. Παρατηρήθηκαν σημάδια 
αλλοίωσης στον κορμό του, με εκτίμηση κινδύνου πτώσης στην περίπτωση έντονων 
καιρικών φαινομένων. Προτείνεται όπως η αρμόδια υπηρεσία (Τμήμα εφαρμογών 
πρασίνου) προβεί στην υλοτομία του δέντρου μετά την έκδοση των απαραίτητων 
αδειών και όπως προβεί στην φύτευση νέου, προς αντικατάστασή του σε σημείο που 
να πληρούνται οι προδιαγραφές φύτευσης.

Ο Αντιδήμαρχος Περιβάλλοντος, 
Κλιματικής Αλλαγής και Ενεργειακής 

Μετάβασης

Νικόλαος Δρακόπουλος
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